

[Texte]

institutions, non-governmental organizations—and, frankly, in a context where the administrative wherewithall or base in CIDA would at present not allow for the kind of implementation of such a higher priority that we would like to see, the main reason being that the administration of technical assistance defined to include Canadians serving abroad or trainees in various capacities is extremely demanding in terms of personnel to manage the programs.

So there are a whole series of factors that are behind the possibility of looking at ways and means of having possibly an outside group that might have a larger mandate in this field to implement Canada's activities with regard to technical assistance, broadly defined.

The Chairman: Thank you all.

Next week we have two meetings of National Defence. There are four meetings left. Oh, we have three meetings next week: Tuesday at 9.30 a.m. and Thursday at 3.30 p.m.—9.30 a.m., 3.30 p.m. Does that check with all your books?

• 1250

That is National Defence. The minister will be present to vote.

On Friday the 13th it is a very new but I think important report from the people who stand on behalf of parliamentarians in various organizations, or various meetings, in the world. It is going to be the first time in this committee: Friday morning at 9.30, the honourable Senator Molgat. He is a former Chairman of the Inter-Parliamentary Union. And the delegate who went to Rome will be here to be questioned on the report that will be in your hands on what is taking place in these meetings of the International Parliamentary Union. You have the report already.

By the way, I can tell you that coming back from Finland there was a very furious debate that took place after Rome. In Rome it was decided that next September or October we would go to South Korea. But ever since that time, power plays were being made that we revert and go to Togo. You can imagine who did not want us to go to South Korea. But after healthy and vigorous actions were taken by the Canadian group—that is going to be my report—we stood our decision; we remained firm in our decision, and we are going to South Korea next year.

So that is the kind of discussion that will take place next Friday.

After that, there are four meetings left before the end of the estimates time. So I may ask kindly—I will do that in my usual way, by consultation. It seems to me that Thursday, May 19, the Minister of National Defence will not be here, but we could change May 19 and May 17; what was to take place on Tuesday, May 17 will take place on May 19. I could do that now—call a meeting of the study committee. But if I do not see much disagreement, the meeting of May 17 is scheduled for 9.30 a.m., and the meeting for Thursday is scheduled for 11.00 a.m.

[Traduction]

mes et d'institutions tant universitaires que non gouvernementales ou autres, qui seraient en mesure de le faire, étant donné que dans certains cas l'ACDI ne peut faire face à une telle priorité, à tout le moins pas autant que nous le voudrions, la principale raison étant que la gestion des programmes d'aide technique est une tâche extrêmement exigeante.

Il y a donc toute une série de facteurs qui milite en faveur de la mise en place d'un groupe qui aurait un mandat plus important dans ce domaine, et qui s'occuperait de l'aide technique au sens large fournie par le Canada.

Le président: Merci.

La semaine prochaine il y aura deux séances du Comité de la défense nationale. Il nous en reste quatre. Excusez-moi il y aura trois séances la semaine prochaine mardi à 9h30, jeudi à 15h30, 9h30, 15h30. Est-ce que cela correspond à votre calendrier? Merci.

C'est la Défense nationale qui sera à l'étude. Le ministre assistera au vote.

Le vendredi 13, nous entendrons pour la première fois un rapport très important de ceux qui représentent les parlementaires appartenant à divers organismes ou ayant assisté à diverses réunions dans le monde. Ce sera donc une première pour le comité le vendredi matin à 9h30 lorsque nous recevrons l'honorable sénateur Molgat. Il est ancien président de l'Union interparlementaire. Le délégué qui a assisté à la réunion de Rome sera disponible pour répondre à vos questions sur le rapport concernant les réunions de l'Union interparlementaire, que l'on vous aura distribué. En fait, vous l'avez déjà en main.

A ce propos, au retour de la Finlande, j'ai constaté qu'il y a eu un débat furieux à la suite de la réunion de Rome. On y avait décidé que nous irions en Corée du sud en septembre ou en octobre. Toutefois, depuis lors, il y a eu des pressions pour que nous changions d'idée et que nous allions au Togo. Vous vous en doutez bien que l'on était opposé à ce que nous allions en Corée du sud. Toutefois, grâce à l'action ferme et vigoureuse du groupe canadien, comme j'en témoigne dans mon rapport, nous avons respecté la décision initiale. Nous sommes restés fermes et, ainsi, nous irons en Corée du sud l'an prochain.

Ceci vous donne une idée de la teneur de la réunion de vendredi prochain.

Ensuite, les quatre réunions subséquentes nous amèneront jusqu'à la fin de l'étude du budget. Si vous me permettez, je vais mettre au point le programme à ma façon habituelle, c'est-à-dire, en consultation. Le jeudi 19 mai, le ministre de la Défense nationale sera absent. Toutefois, nous pourrions échanger les réunions du 19 et du 17 mai. Je peux, à l'instant, convoquer une réunion du comité directeur, mais si vous ne vous y opposez pas, la réunion prévue pour le 17 mai aura lieu à 9h30 et celle prévue pour jeudi aura lieu à 11h.